

# 臺灣臨床藥學雜誌

## Formosa Journal of Clinical Pharmacy

第三十一卷第三期 Vol. 31 No. 3

2023年7月 July, 2023

### 目錄 Contents

#### 綜合評述 Review Articles

- 151 輸血前給予抗組織胺或乙醯氨酚以預防發燒或過敏：實證案例報告＼何臻耀、張明聰  
Administration of Antihistamines or Acetaminophen to Prevent Fever or Anaphylaxis Before Blood Transfusion: An Evidence-Based Case Report\ Chen-Yao Ho, Ming-Tsung Chang
- 160 探討癌症病人靜脈栓塞之抗凝血藥物治療＼童郁琇、邱春吉、劉淑貞  
Discussion on the Therapy of Anticoagulant Drug in Cancer Patients With Venous Thromboembolism\ Yu-Hsiu Tung, Chun-Chi Chiu, Shu-Chen Liu
- 169 探討SGLT2抑制劑對慢性腎臟疾病的影響＼李銘文、蔡易訓  
Effect of SGLT2 Inhibitors on Chronic Kidney Disease\ Ming-Wen Li, I-Hsun Tsai
- 178 放射線誘發性皮膚炎處置原則＼張淑玲、王郁青  
Principles of the Management of Radiation-Induced Dermatitis\ Shu-Ling Chang, Yu-Chin Lily Wang
- 189 類鴉片藥品之藥物基因學綜述與應用＼蔡奕萱、楊瓊瑜  
Reviewing and Application of Pharmacogenetics of Opioid Drugs\ I-Hsuan Tsai, Ai-Yu Yang
- 200 第一代EGFR酪氨酸激酶抑制劑併用胃酸抑制劑對於肺癌病人存活率的影響：系統性回顧與統合分析＼林怡伶、王台欣、王明賢  
Effects of Concomitant Use of Acid Suppressants and the First-Generation EGFR Tyrosine Kinase Inhibitors on Survival in Patients With Lung Cancer: A Systematic Review and Meta-Analysis\ Yi-Ling Lin, Tair-Shin Wang, Ming-Shyan Wang

## 原著 Original Articles

- 219 比較筆試與口試之評估模式對醫院藥師之抗凝血用藥指導學習成效之探討  
＼李欣諭、張玉慧、關名淳、梁紫暄、傅建維、張芷瑋、林恆卉  
Comparison Between Written and Oral Tests on the Instruction of Anticoagulant Medication for Hospital Pharmacists\ Hsin-Yu Lee, Yu-Huey Chang, Min-Chun Kuan, Tzu-Hsuan Liang, Jian-Wei Fu, Chih-Wei Chang, Heng-Hui Lin
- 228 一個可以協助藥師辨識藥品相關問題的助記口訣—PHARMACIST＼余芝瑤、許舒涵  
Mnemonic for Identifying Drug-Related Problems: PHARMACIST\ Chih-Yao Yu, Su-Han Hsu